
    شهید اسماعیل هنیه، شهید عقیده، قدس و دفاع از غزه است

  

عضو شورای برنامه ریزی مدارس علوم دینی اهل سنت و امام جمعه شهرستان پاوه گفت: شهید اسماعیل هنیه

شهید عقیده، قدس و دفاع از غزه است که ۴۵ سال مبارزه کرد و تاکنون ۶۰ نفر از اقوام و اعضای

خانوادهاش شهید شدهاند و خودش هم به عنوان شصت و یکمین شهید به کاروان شهیدان غزه و

خانوادهاش پیوست.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دبیرخانه شورای برنامه ریزی مدارس علوم دینی اهل سنت از کرمانشاه،

ماموستا ملاقادر قادری در خطبه های نماز جمعه شهرستان پاوه اظهار داشت: سلام خداوند متعال بر همه

شما برادران و خواهران محترم حاضر باد. از خداوند بزرگ و مهربان برای تکتک شما و تمامی کسانی که

از این خطبه استفاده میکنند، درخواست عزت و سعادت و سربلندی و توفیقات و سلامتی دارم.

امام جمعه شهرستان پاوه در ادامه سخنان خود به بخشی از آیۀ ۱۴۰ سورۀ مبارکۀ آلعمران اشاره کرد و

گفت: خداوند بزرگ و مهربان در آیۀ مورد اشاره به پیامبر عزیز (ص) و تمام مسلمانان و همراهان

رسولاالله (ص) بعد از جنگ احد میفرماید: شما در زندگی لاجرم با مشکلات مواجه میشوید سعی کنید در



هنگام مواجه با مشکلات از خود ضعف نشان ندهید.

وی افزود: عربها از قدیم الأیام گفتهاند: «یَومٌ لَنا و یَومٌ عَلَینا» روزی شاهد خوشی هستیم و

احتمالاً روزی هم شاهد تلخی باشیم. اگر شما مسلمانان در احد شکست خوردید و پهلوانانی چون حمزه

(رض) را از دست دادید دیگران و سایر ملتهای قبل از شما هم این نوع سختی و تلخی را در زندگی

دیدهاند لازم است شماها هم در این نوع مواقع مقاومت کنید و از خود ضعف نشان ندهید.

ماموستا قادری تصریح کرد: بله عزیزان من؛ خداوند بزرگ و مهربان در آیۀ ۱۴۰ سورۀ مبارکۀ آلعمران

میفرماید: «وَتِلْکَ اْلأَیَّامُ نُدَاوِلُهَا بَیْنَ النَّاسِ وَلِیَعْلَمَ اللَّهُ الَّذِینَ

آمَنُوا وَیَتَّخِذَ مِنْکُمْ شُهَدَاءَ وَاللَّهُ َلا یُحِبُّ الظَّالِمِینَ» روزها میآید و

میرود و هرروز به کام کسی است. روزی مردم دچار خوشی میشوند و روزی هم ناراحتی؛ روزی دچار سختی

و روز دیگر دچار آرامش میشوند، روزی شادی و روز دیگر شاهد شیون هستند.

امام جمعه شهرستان پاوه عنوان کرد: خداوند خطاب به رسول اکرم (ص) می فرماید: ای محمد (ص) تو و

یارانت در جنگ بدر پیروز شدید و در جنگ احد شکست خوردید. «یَومٌ لَکَ و یَومٌ عَلَیکَ» روزی

پیروز شدید و شادی کردید و روزی دیگر با از دست دادن شاگردان و یاران عزیزتان ناراحت و محزون

شدید.این شکستها و پیروزیها باید باشد تا صادق و غیر صادق مشخص شوند. نه باید به پیروزیهایتان

مغرور شوید و نه از شکستهایتان مأیوس شوید. بعضی اوقات پیروزی به نفع و بعضی اوقات هم شکست به

صلاح است.

این عالم برجسته اهل سنت بیان داشت: صاحب تفسیر المنار مرحوم محمد رشید رضا که تفسیرش را تمام

نکرد و فوت نمود، میفرماید: مشغول تفسیر آیۀ ۱۳۹ سورۀ آلعمران بودم خیلی برای پیامبر عزیز اسلام

(ص) و یارانش آهوافسوس کشیدم. وقتی از احد برگشت، از کنار هر باغی رد میشد، زنان برای شهیدان

خود گریه میکردند اما حضرت حمزه کسی را نداشت برایش گریه کند. حضرت فرمودند: پس چرا کسی برای

حمزۀ ما گریه نمیکند؟ زنان مدینه با شنیدن این فرمایش رسولاالله (ص) خیلی ناراحت شدند. تاریخ

نویسان نوشتهاند: تا ۲۰۰ سال بعد در هر تعزیهای زنان مدینه در کنار یادِ فوتشدگان خود یادی از

حضرت حمزه مینمودند و به یاد ایشان گریه میکردند.

امام جمعه شهرستان پاوه اظهار کرد: مرحوم محمد رشید رضا میفرماید: شب خیلی ناراحت بودم، پیامبر

اسلام (ص) به خوابم آمد و فرمود: «لو خُیّرْتُ بَینَ الهَزیمهِ والنَّصرِ یومَ أُحُد لاختَرتُ



الهَزیمَهَ» اگر خداوند در جنگ احد من را مختار میکرد که بین پیروزی و شکست یکی را انتخاب کنم،

من شکست را انتخاب میکردم چون شاگردانم در بدر پیروز و مغرور شدند، دوست داشتم ضربهای بخوریم

تا در آینده دچار غرور نشویم و اشتباه نکنیم و با برنامه حرکت کنیم.

وی تصریح نمود: سیرت نویسان نوشتهاند بعد از جنگ احد که مسلمانان در اثر اشتباه خود شکست خوردند

تا پیامبر اسلام در قید حیات بودند در نزدیک به ۲۷ غزه، هیچگاه دچار شکست نشدند چون از پیامبر

اسلام اطاعت میکردند و هوشیار بودند و به خداوند توکل داشتند.

ماموستا قادری با اشاره به اینکه ملت شریف ایران ۴۵ سال است هم شاهد شادی و هم شاهد ناراحتی بوده

اند، یادآور شد: بعد از انتخابات ریاست جمهوری و پیروزی جناب آقای دکتر پزشکیان و انجام مراسم

تنفیذ و تحلیف، مطالبی که در خدمت مقام رهبری و مجلس شورای اسلامی بیان شد، امیدواری زیادی برای

ملت ایران در امور اقتصادی، سیاسی (سیاست داخلی و خارجی) و بخصوص معیشت مردم به وجود آورد؛ ولی ۸

ساعت بعد از جلسۀ تحلیف، شاهد یک حادثۀ مهم و شهادت یک برادر صالح بودیم که خوشی ملت ایران را به

حزن و اندوه و ناخوشی و صلواتها و کف زدنها را به آه و حسرت تبدیل کرد.

وی ادامه داد: بله؛ ما شاهد شهادت برادر عزیزمان آقای اسماعیل هنیه بودیم که دل همۀ ما را به درد

آورد.

ماموستا قادری عنوان کرد: بعد از مراسم تحلیف، آقای شهید هنیه و آقای نچیروان بارزانی در کنار هم

نشسته بودند؛ نزد آنان رفتم. با کاک نچیروان بحثی کردیم که نیاز نیست در اینجا بیان کنم سپس با

آقای هنیه دست داده و روبوسی کردیم و گفتم ما همیشه غمخوار شما هستیم «یا أهلَ الصَّبرِ و

الأیمانِ والعَقیده و الأخلاصِ والإستِقامه» و گفتم من در مرز ایران خطیب جمعه هستم، در طول این ۱۰

ماه از جنگ غزه هر جمعه دعا کرده و گفتهام: «اللهُمَّ انصُر إخوانَنا فی فلسطسنَ و فی غَزَّه

واخذُل أعدائَنا و أعداهُم الإسرئیل و الأمریکا» خیلی خوشحال شد و بنده هم از این دیدار خیلی

خوشحال شدم.

وی اظها کرد: از طرفی با خود میگویم کاش ایشان را نمیدیدم و از طرف دیگر میگویم: آرزویم دیدن

ایشان بود الحمدالله ایشان را دیدم!عزیزان؛ علیرغم این حسرت و حزن که جهان اسلام را گرفته و جامعۀ

مسلمانان را غمبار کرده است، این جنایت برای ملت و مسئولان جمهوری اسلامی دو مصیبت است.



مصیبت اول از دست دادن یک برادر عزیز بود

مصیبت دوم، این عزیز، مهمان مردم ایران بود

امام جمعه پاوه تاکید کد: هرکدام از ماموستایان و فرهنگیان و … شرح حال حضرت لوط (ع) را خوانده

باشند، میدانند که جمعی مهمان حضرت لوط بودند ناپاکان آمدند اطراف خانهاش را محاصره کردند و

قرآن برای ما بیان میکند که حضرت لوط خیلی ناراحت و نگران بود که مبادا به مهمانانش تعدی شود.

وی افزود: ایشان پیامبر بود و بهعنوان یک پیامبر خیلی ناراحت بود چون تعدی به مهمان سنگین است.

طبیعی است ملت ایران هم از ترور و شهادت آقای هنیه خیلی ناراحت شدند لذا ما هم بهعنوان ملت

ایران به آیۀ «وََلا تَهِنُوا وََلا تَحْزَنُوا وَأَنْتُمُ اْلأَعْلَوْنَ إِنْ کُنْتُمْ

مُؤْمِنِینَ» دلخوش هستیم و ضعف و حزن نشان نمیدهیم و امیدواریم نتیجۀ این کار پیروزی مردم

فلسطین باشد.

ماموستا قادری گفت: بدون شک آقای هنیه به آرزوی خود رسید و به خدمت پروردگارش رفت ولی برای ما

غصه و ناراحتی است. امیدوارم نتیجۀ این ناراحتی تبدیل به خیر شود.

وی در بخش دیگری از سخنان خود به حدیثی از پیامبر بزرگوار اسلام (ص) اشاره داشت و عنوان کرد:

پیامبر بزرگوار اسلام (ص) میفرمایند: «المُتَمَسِّکُ بِسُنَّتی عِندَ إِختِلافِ أُمَّتی کالقابِضِ

عَلَیَ الجَمْرِ»

امام جمعه پاوه اظهار کرد: دنیای اسلام پر از غصه است. در طول دو روز گذشته بر سایتها مرور

سادهای کردم، دیدم جامعۀ ما اعم از ایران و عراق و منطقۀ کردنشین و مصر و مغرب و… مریض هستیم.

اسرائیل در مهمانسرای جانبازان برای ترور آقای هنیه بمبگذاری نکرده، بلکه با جاسوسی داخلی انجام

شده است و آینده این مسئله را روشنتر خواهد کرد چون اتاقی که آقای هنیه در آن بود، روبروی کوهی

قرار داشته و پنجرهاش بر آن منطقه مشرف است. طبیعی است نقشه دقیقی برای این ترور طرحریزی شده

است که دست افراد خودی مریض و مزدور در شهادت وی دخیل بوده، من قبول ندارم بمب باشد ولی اینکه

دستهای ناپاک همکاری داشتهاند، در آینده روشن خواهد شد.

ماموستا قادری گفت: پیامبر بزرگوار اسلام میفرمایند: هر کس در وقت اختلاف و فتنه به سنت من متمسک



شود، مثل آن است که دست روی آتش بگذارد؛ واقعاً امروز خداپرستی و نماز خواندن و آمدن به جمعه و

موعظه کردن مثل دست گذاشتن بر روی آتش است. پس عزیزان من؛ به شما که در جمعه حضور دارید، عرض

میکنم در این عصر خداپرستی سخت است و در این سختی شما برندهاید لذا باید خیلی شاکر و ممنون

پروردگار باشید که به شما توفیق داده در این عصر که عصر اختلافات است، همراه دین او هستید.

این عالم اهل سنت بیان داشت: چه چیزی مردم غزه را به اینجا رسانده است که عروس و دختر و پسر آقای

هنیه بر صفحۀ تلویزیون ظاهر میشوند و به دنیای اسلام درس صبر و استقامت میدهند؟!!

وی ادامه داد: عصر ۱۰ مهر سال ۸۹ حدود ۱۴ سال پیش شبکۀ الجزیرۀ مباشر را نگاه میکردم که از

مراسم حفظ کل قرآن در غزه گزارش میداد. مجری اعلام کرد تا آن تاریخ ۱۳ هزار نفر از زنان و مردان

اهل غزه حافظ کل قرآن کریم شدهاند؛ فوراً این مطلب را یادداشت کردم. سخنران مراسم گفت: برادران

و خواهران؛ صلاحالدین ایوبی به کمک قرآن کریم و دعا و نماز قدس را آزاد کرد ما مردم فلسطین هم جز

این راه، راه دیگری نداریم باید با قرآن کریم و دعا و نماز قدس را آزاد کنیم.

واقعاً آن مردم مردمی قرآنی هستند که بعد از ۳۰۲ روز مقاومت در غزه، از آنان یک ناشکری و بیادبی

و بداخلاقی ندیده و نشنیدهایم.

امام جمعه شهرستان پاوه یادآور شد: رژیم ظالم و جنایتکار اسرائیل با پشتیبانی آمریکای جانی تا

دیروز ۴۰ هزار نفر از مردم مظلوم غزه را شهید و ۹۰ هزار نفر را مصدوم و زخمی و ۵ هزار نفر را

زندانی کرده است.

وی ادامه داد: چهارشنبه؛ دهم مردادماه رأس ساعت ۲ نصف شب در حین انجام نماز شب و قرائت قرآن رژیم

غاصب صهیونیست آقای هنیه را به شهادت رساند و ملت ایران و ملتهای اسلامی را ناراحت و محزون کرد،

اینکه میگویم در وقت نماز شب و قرائت قرآن شهید شده است، نقل قول از کسانی است که جنازهاش را

از زیر آوار بیرون آوردهاند و قرآن روی سینهاش بوده است.

ماموستا قادری عنوان داشت: شهید اسماعیل هنیه شهید عقیده، قدس و دفاع از غزه است که ۴۵ سال

مبارزه کرد و تاکنون ۶۰ نفر از اقوام و اعضای خانوادهاش شهید شدهاند و خودش هم به عنوان شصت و

یکمین شهید به کاروان شهیدان غزه و خانوادهاش پیوست.



امام جمعه شهرستان پاوه اظهار کرد: در این محراب شهادت این عزیز را به خانوادۀ عزیزش و همسر

محترمش در قطر و فرزندان عزیزش در غزه و مقام معظم رهبری و ملت شریف فلسطین و ملت محترم ایران که

دیروز از دانشگاه تهران تا میدان آزادی به مدت ۴ ساعت در گرمای تابستان جنازۀ این شهید بزرگوار

را تشییع کردند، تسلیت عرض میکنم و تنها میگویم: «إِنَّا لِلَّهِ وَإِنَّا إِلَیْهِ

رَاجِعُونَ»

این عالم اهل سنت گفت: جنازۀ مرحوم هنیه را به دوحه پایتخت کشور قطر انتقال و در مسجدی قرار

دادهاند، از ساعت ۹ صبح تاکنون مردم دارند به آن مسجد میروند و قرار است بعد از نماز جمعه،

نماز صلاه الجنازه را بخوانند و سپس او را در دوحه دفن کنند. بنده هم میخواهم نکتهای را عرض

کنم.

وی ادامه داد: نجاشی مردی مهربان و پادشاه صالحی بود. وقتی مسلمانان به حبشه هجرت کردند، نجاشی

که در آن روز مسیحی بود، از آنان دفاع کرد و نسبت به آنان مهربانی به خرج داد و سپس ایمان آورد و

مسلمان شد. پیامبر عزیز ما در سال نهم هجری، یک سال قبل از آنکه این دنیا را ترک کند، روزی در

مسجد مدینه خطاب به یارانش فرمود: جبرئیل خبر آورده نجاشی فوت کرده است، همکاری کنید صلاه الجنازه

را غیابی برای آن مرد صالح بخوانیم.لذا به شما عزیزان پیشنهاد میکنم انشاءاالله بعد از نماز جمعه

بهعنوان یک وظیفه ما هم برای شهید هنیه بهصورت غیابی نماز میت بخوانیم و برای ایشان و پدر و

مادر و شهدایمان دعای خیر کنیم.

وی گفت: درست است آقای هنیه شهید شده اما به نفع مسلمانان تمام شد و قطعاً در آینده شاهد

پیروزیهای بیشتر خواهیم بود. در آخر تنها میتوانم بگویم مرگ و نفرین بر اسرائیل و آمریکا و

همراهان آنان.

ماموستا قادری اظهار کرد: چه کسی این همه نیروهای مخلص ما را در سوریه و لبنان به شهادت

میرساند؟ اسرائیل علم غیب دارد که قهرمانان ما و فواد شوکر در کجا هستند؟ تردیدی نیست عربها

دارند برای اسرائیل جاسوسی میکنند.

این عالم اهل سنت گفت: فرزند یکی از برادران اهل کرمانشاه در سوریه به شهادت رسیده بود. در منزل

به سخنان پدر و مادر این شهید گوش دادم برایشان ناراحت شدم و گفتم باید روزی به منزل این آقا

بروم. از یکی از برادران پاسدار که همسایۀ ماست آدرس آنان را گرفتم و به منزل ایشان رفتم. پدر و



مادر و همسر شهید و جمعی دیگر در منزل نشسته بودند گفتم نیروهای بعثی سوریهای جاسوس اسرائیل

فرزند شما را شهید کردهاند و الا اسرائیل خبیث علم غیب ندارد که از اسرائیل موشک بفرستد و فرزند

شما را شهید کند.

وی یادآورد شد: امروزه دنیای اسلام دچار مریضی شده است؛ امیدوارم شهادت آقای هنیه باعث شود

مسلمانان دنیا و مسئولان ما در جمهوری اسلامی بیدار شوند.

امام جمعه شهرستان پاوه در پایان سخنان خود خاطرنشان کرد: مملکت ما واقعاً نیاز به هوشیاری بیشتر

دارد و مسئولان و نیروهای امنیتی و دلسوز ما نیاز مبرم به تجدیدنظر دارند و نباید خود را به

کارهای دیگر سرگرم کنند، دشمن تا قلب مملکت ما نفوذ کرده است و در کنار دستمان شاهد مرگ

عزیزانمان هستیم و اگر هوشیار نباشیم شاهد اتفاقات ناگوار بعدی هم خواهیم بود.
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